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PROCES-VERBAL

 

 Încheiat azi data de 21.09.2020 cu ocazia desfășurări ședinței ordinare a Consiliului Local Iara.

În conformitate cu art. 134, alin. 1 si 4 din OUG nr 57 / 2019, privind Codul Administrativ si Regulamentul de
Organizare si Functionare al Consiliului Local, se  face prezenta si  se constata ca, din totalul de 13 consilieri
în functie ai Consiliului Local, sunt prezenti 9 consilieri, in persoana urmatorilor domni, doamne   :  Bâlc
Nicolae Sorin ,  Boca Ioan Ilie,  Hideg Vasile Viorel, Ilea Ioan , Mureşan Ioan Adrian, Popa Mihai Viorel, Bica
Vasile , Răfăilă Luciana Ancuţa, , Ursulean Lucian Vasile ; Absenți:  Baciu Alin Sebastian , Pălacean Ovidiu,
Todor Darius Eugen, Bâlc Gabriel -Florin

            La sedinta Consiliului Local participa dl. primar – Popa Ioan Dorin şi doamna Drăghiciu Petruța
secretarul comunei Iara precum şi dl Todoran Ioan Gabriel, presedintele asociaţiei  <Noi Suntem Impact Iara=   

  D-na secretar Drăghiciu Petruţa Mariana  arata ca sedinta a fost convocata prin Dispozitia Primarului nr.146/
15.09 2020 si este legal constituita fiind prezenti 9 consilieri. Convocarea consilierilor locali s-a facut telefonic.

Se dă citire proiectului  ordinii de zi:

1. Proiect HCL privind rectificare bugetului general consolidat  al comunei IARA pe anul 2020;

2.Proiect HCL privind  aprobare alocare sume pentru efectuare  lucrări  de întreținere trotuare pe DC 102 Mașca
-Iara

   3. Proiect HCL privind aprobarea alocării prin transfer a sumelor pentru completarea fondurilor proprii
pentru  unitatea  de cult -Biserica Penticostală  din localitatea Iara ;

  4.Diverse,întrebări, interpelări,  propuneri  ale consilierilor locali ;

   Inițiatorul proiectelor de hotărâre : dl Popa Ioan Dorin   – primarul comunei Iara

Se supune aprobării  proiectul ordinii de zi  : Se aprobă cu 9 voturi <pentru=

Dl primar solicita suplimentarea Ordinii de Zi cu 1 punct: Proiect HCL  privind  acordarea cu titlu gratuit a 
cantităţii de 3 mc  lemn de foc  pentru Parohia Ortodoxă Buru

Se supune la vot si se aprobă suplimentarea Ordinii de Zi cu punctul respectiv si se aprobă cu 9 voturi
 <pentru=

Se supune la vot procesul verbal de ședință din data de 27.08.2020  și se aprobă   cu 9 voturi „pentru=

1.  Punctul 1  Ordinii de zi Proiect HCL privind rectificare bugetului general consolidat  al comunei IARA pe
anul 2020;

Prezinta dna Ghișa Margareta :



 Conform HG 758/2020 sa alocat Comunei Iara suma de  410.000 lei, pe trimestrul III, la indicatorul 11.02.06,
Sume defalcate din TVA , pentru echilibrarea bugetului,  propunem următoarea distribuire:

La cap. 51 Administratie şi autorităţi locale – sectiunea functionare

La alineatul 20.06.01 Deplasari 1.000 lei;

La alineatul 20.30.30 Alte cheltuieli cu bunuri şi servicii 49.000 lei

La capitolul 84 Transport rutier, drumuri- sectiunea functionare

La subcapitolul 84.03.01, alineatul 20.02 Reparatii curente suma de 260.000 lei

La alineatul 71.01.01 Constructii 100.000 lei, la investitia Extindere alimentare cu apa centru  La Cap.65
Invatamant, se propune pentru modificare urmatoarele alineate.

La alineatul 20.05.30 Alte obiecte de inventar se majoreaza cu 20.000 lei si se va diminua alineatul 20.01.03
Incalzit si iluminat cu 5.000 lei,

Alienatul 20.01.05 Carburati cu 15.000 lei, pentru a achizitiona mobilier individual pentru elevi, in vederea
distantarii fizice intre elevi.

Se supune la vot și se aprobă cu 9  voturi „pentru= HOT. Nr. 67  .

Punctul 2 al Ordinii de zi . 2.Proiect HCL privind  aprobare alocare sume pentru efectuare  lucrări  de întreținere
trotuare pe DC 102 Mașca -Iara

Dl consilier Bâlc Gabriel Florin- se prezintă la şedintă   şi cere permisiunea de a participa la lucrările şedintei :
dl presedinte de sedintă este de acord.

 Prezintă dl Primar Popa Ioan Dorin:  

Valoare totala a investitiei  conform devizului general, inclusiv TVA : 252.537 lei

                    Din care C+M : 225.624 lei, care se vor asigra din bugetul local al comunei Iara.

 Trotuarele vor fi executate din beton ;

 Dl consilier Muresan Ioan Adrian : Trotuarele ar trebui facute cu pavaj , este mai rezistent si are a aspect mai
frumos.

Dna consilier Răfăilă Luciana Ancuța şi  dl consilier Hideg Viorel este de aceeasi părere .

Se supune la vot proiectul de hotărâre  -0 voturi „pentru=, nu se adoptă hotărâre astfel se propune refacerea
devizului pentru acest proiect de investitie  , astfel încat trotuarele să fie făcute cu pavaj stradal .

Punctul 3  Ordinii de zi . Proiect HCL privind aprobarea alocării prin transfer a sumelor pentru completarea
fondurilor proprii pentru  unitatea  de cult -Biserica Penticostală  din localitatea Iara:

Prezintă dl Primar Popa Ioan Dorin:

Cultul Penticostal Biserica lui Dumnezeu Apostolică=  din localitatea Iara a depus un proiect comunitar însoţit
de cererea pentru alocare sume în vederea finanţării acestui proiect.  Dl viceprimar Ursulean Lucian Vasile:
Tinând cont că  si pentru restul cultelor sa alocat cam aceeaşi sumă, propune alocarea sumei de 5000 de lei .

 Nu există alte propuneri. Se supune la vot  alocarea sumei de 5000 de lei pentru reabilitarea Bisericii cultului
penticostal din localitatea Iara,  si se adoptă HOT nr.68 cu 10 voturi=pentru=.

 Suplimentarea Ordinii de Zi privind  acordarea cu titlu gratuit a  cantităţii de 3 mc  lemn de foc  pentru Parohia
Ortodoxă Buru:

  Prezintă dl Primar Popa Ioan Dorin :



 Au fost tăiati doi plopi în localitatea Buru, plopi înalti aproximativ 35 de m, care periclitau siguranta caselor  şi
locuitorilor din zona . Tinând conta de faptul că Parohia Buru este o parohie cu venituri mici , am considerat ca
oportun alocarea cu titlu gratuit a celor 2 plopi în cantitate de 3mc, lemn de foc pentru parohie.

 Se supune la vot şi se adoptă HOT. nr. 69 cu 10 voturi „pentru=

        Pct.7 . Diverse,întrebări, interpelări,  propuneri  ale consilierilor locali

Dl preşedinte dă citire cererii asociatiei „Noi Suntem Impact Iara=   care solicit acordarea unui= drept de
folosintă <   pentru o suprafată de 200 mp în <Parcul Mare < al Comunei Iara,  în scopul amplasării Pavilionului
Comunitar .

 Dl Todoran Ioan Gabriel, presedintele asociaţiei  <Noi Suntem Impact Iara= prezent la şedintă , prezintă
fundamentele acestei solicitări:

În data de 07.09.2020  Asociaţia Ecologică Valea Arieşului (spus <Noi Suntem Impact Iara=  atrecut de etapa de
evaluare tehnică şi de proiect în cadrul programului Active Citizens Fund, Apel 1, finanţat de Fundaţia pentru
Dezvoltarea Societăţii Civile din România din Grandurile SEE şi Norvegiene 2014-2021 , care  are ca obiectiv
consolidarea societăţii civile şi a cetăţeniei active şi creşterea capacităţii grupurilor vulnerabile. Astfel
asociatia poate  beneficia de o sumă nerambursabilă de 41.000 Euro . Până în data de 25.09.2020 este perioada
de precontractare iar finantatorul a solicitat o completarea a documentatiei  şi anume un document care să =
drept de folosintă <   pentru o suprafată de 200 mp , pentru asociatie ,  pentru ca  implementarea activităţii
„Pavilionul Comunitar= să se poată realiza.  Acest Pavilion Comunitar reprezintă o structură simplă ,  din lemn ,
neacoperită , rotundă cu diametru de 15 m, care are ca destinatie realizarea de activităţi cum ar fi : seri de film ,
ore de pictura în natura pentru copii, festivale de muzică, intalniri ale tinerilor din comunitate.

Dl primar. În ansamblu este o initiativă de lăudat dar,  „Parcul Mare= locul unde se solicita suprafata ,  apartine
domeniul public al comunei Iara , iar darea în folosită gratuită sau închiriere  suprafetei  solicitate se face în
conformita cu legile în vigoare . Această cerere trebuia însotită de proiectul depus pre finanţare, condiţiile de
finantare astfel încat să iniţiem un proiect de hotărâre în  acest sens, care va trebui supus dezbaterii publice.
De asemenea fiind vorba de un proiect comunitar trebuie sa cunoastem cine sunt beneficiarii , numarul
acestora precum si aspecte de ordin tehnic cum ar fi :  pe unde se accesul la pavilion,  toalete etc..

 Astfel în concluzie vă rugăm să prezentati documente si clarificari în acest sens , astfel încat   să se poata
justifica darea în folosinta gratuita sau inchirierea acestei suprafete de teren .  

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces - verbal.

 

        Presedinte de sedinta                                        Secretar general ,

                    Boca Ioan Ilie                                             Drăghiciu Petruţa Mariana
 Tipărire


